
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 7. december 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 245 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 245:  

”Hvor tit foretages der opmålinger af bodegaer i forbindelse med tilladelse til ryg-

ning?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har mit ministerium indhentet bidrag fra Be-

skæftigelsesministeriet. Beskæftigelsesministeren har bedt Arbejdstilsynet om en ud-

talelse, og Arbejdstilsynet har oplyst følgende: 

 

”Arbejdstilsy et ko trollerer altid overholdelse af Lov o  røgfri iljøer ved tilsynsbe-

søg på bodegaer og lignende steder, dvs. om der ryges på steder, hvor der ikke må ry-

ges, og om der er en lovlig rygepolitik. 

 

Hvorvidt der foretages en vurdering og evt. en opmåling af serveringsarealet, afhæn-

ger af om der ryges, og om det er nødvendigt for at afgøre, om loven er overholdt, 

dvs. om bodegaen falder inden for lovens § 22, som er en undtagelsesbestemmelse 

for værtshuse og serveringssteder med et serveringsareal på under 40 m2, som har 

alkoholbevilling, hvor der ikke serveres egentlig mad, og hvor der er borde og stole. 

 

Se i øvrigt bidrag til besvarelse  af spørgs ål 244”. 
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